
 
 
 
 
 
 

14. august 2007 
 
 
I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret om de hjemmestyreejede aktieselskabers overholdelse af pligten til 
at afgive oplysninger til Erhvervs- og Selskabsstyrelsen, samt visse andre pligter i henhold til 
selskabslovgivningen. 
(Landstingsmedlem Lene Knüppel, Demokraterne) 
 
Ikke alle hjemmestyreejede aktieselskaber lever tilsyneladende op til den gældende 
selskabslovgivnings krav om afgivelse af oplysninger til Erhvervs- og Selskabsstyrelsen, fremgår 
det af en artikel i AG, 7. august i år. 
 
Et væsentligt formål med oplysningspligten er at sikre offentligheden adgang til informationer om 
hhv. statslige og hjemmestyreejede selskaber. Dette var da også Landstingets udtrykkelige hensigt, 
da Landstinget i 2004 tilsluttede sig den nugældende aktieselskabslov og årsregnskabslov. 
 
Begge love har været gældende for Grønland siden 1. januar 2005. 
 
Dette giver mig anledning til at stille Landsstyret følgende spørgsmål: 
 
1. Hvor stor en procentdel af de 100% hjemmestyreejede aktieselskaber har i 2006 fuldt ud 

overholdt den gældende selskabslovgivnings krav om afgivelse af oplysninger til Erhvervs- og 
Selskabsstyrelsen? 

 
2. Den for Grønland gældende aktieselskabslov pålægger bestyrelsen for statslige og 

hjemmestyreejede aktieselskaber at sørge for udarbejdelse af regler til sikring af overholdelsen 
af de særlige bestemmelser for statslige/hjemmestyreejede aktieselskaber i aktieselskabsloven 
samt årsregnskabsloven. Der kan idømmes bøde for overtrædelse af denne forpligtelse. Hvor 
stor en procentdel af bestyrelserne i de 100% hjemmestyreejede aktieselskaber har pr. 1/8 2007 
udarbejdet regler til sikring af overholdelsen af de særlige bestemmelser for hjemmestyreejede 
aktieselskaber i aktieselskabsloven samt årsregnskabsloven? 

 
3. Er der 100% hjemmestyreejede aktieselskaber, som ikke i 2006 har overholdt den gældende 

årsregnskabslovs krav om udarbejdelse af halvårsregnskab? 
 
4. Hvor længe har Landsstyret/Landsstyrets administration haft kendskab til, at ikke alle 

hjemmestyreejede aktieselskaber overholder selskabslovgivningen? 
 
5. Har Landsstyret/Landsstyrets administration efterfølgende rettet henvendelse til de 

hjemmestyreejede aktieselskaber, som ikke har overholdt selskabslovgivningen og indskærpet, 
at reglerne forventes overholdt?  I givet fald hvornår? 

 



 
 
 
 
 
 
6. I artiklen i AG, 7. august, udtaler en embedsmand i Landsstyrets Bestyrelsessekretariat som svar 

på et spørgsmål om, hvornår offentligheden kan forventes at få adgang til oplysninger om 
hjemmestyreejede selskaber via Erhvervs- og Selskabsstyrelsen: ”Ja, måske til årsskiftet.”    Er 
det Landsstyrets opfattelse, at Hjemmestyreejede aktieselskabers overholdelse af gældende 
lovgivning kan afvente årsskiftet? 

 
 
Svarene bedes være mig i hænde senest 10 arbejdsdage fra modtagelsen. 


